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Přírodovědecká fakulta
Prohlášení Přírodovědecké fakulty Univerzity Karlovy v Praze
Členové akademické obce se dne 24. 10. 2001 shromáždili, aby prodiskutovali otázky financování vysokých škol a
zaujali k nim stanovisko. Dospěli k těmto závěrům, se kterými se obracejí nejen k příslušným státním orgánům, ale i
k nejširší veřejnosti:

Přírodovědecká fakulta se ztotožňuje s deklarací Akademického senátu UK a plně se připojuje k prohlášením a akcím
Konference rektorů, Rady vysokých škol, dalších fakult Univerzity Karlovy a ostatních vysokých škol a podporuje je.
Konstatuje, že současná situace je pouze špičkou ledovce. Přestože je Ministerstvem školství mládeže a tělovýchovy,
dalšími státními orgány a některými médii presentována, pouze jako otázka "dvou miliard", její závažnost je daleko větší.
Prakticky nikdo nezpochybňuje zcela zásadní důležitost kvality vzdělávání pro přežití a budoucnost našeho státu a
priorita školství, výzkumu a vývoje je i součástí programu nejen současné vlády. Bohužel, stále zůstává pouze u
slov; úroveň prostředků poskytovaných do této oblasti je hluboko pod úrovní srovnatelných států, hlavně však chybí
dlouhodobá, racionální koncepce a průhledná každodenní organizace. Vysoké školy musí mít dlouhodobou koncepci
a musí plánovat své kroky dostatečně daleko dopředu a přitom často nevědí, jaké prostředky budou mít k disposici za
několik týdnů.
Poukazování na to, že vysoké školy si mohou prostředky vydělávat, je demagogické. Řada vysokých škol získává
významné prostředky mimo státní dotaci (v případě Přírodovědecké fakulty UK to je asi čtvrtina jejího rozpočtu).
Podstatná část těchto prostředků ovšem rovněž pochází ze státního rozpočtu, protože podnikatelská sféra není
připravena financovat výsledky výzkumu - řada podniků bojuje o holé přežití a prosperující podniky mají svůj výzkum
a vývoj mimo naši zemi.
Zvyšování objemu prostředků vkládaných do vzdělávání je spojováno zejména s pokrytím kvantitativní poptávky ze
strany uchazečů o studium. Je však třeba zdůraznit, že zvyšování počtu studentů nesmí být na úkor snižující se
kvality vzdělávání. Je tedy nevyhnutelné, aby v objemu prostředků vkládaných do vysokého školství byl zohledněn a
akcentován i růst kvality studia.
Snažíme se a budeme se i nadále snažit, abychom dostáli všem náročným úkolům. Žádáme však, aby státní orgány
rovněž dostály tomu, k čemu se zavázaly a co proklamují. Pokud ti, kteří státní politiku v této oblasti v současné době
uskutečňují, toho nejsou ochotni či schopni, nechť uvolní místo ochotnějším a schopnějším.

V Praze dne 24.10.2001
Akademická obec Přírodovědecké fakulty UK


